

COMMISSION DE LEGISLATION

Compte rendu de l'assemblée du 25 novembre 1912.

Sont présents: MM. les échevins L. A. Lapointe, Président; Emard, Robinson, Bastien, O'Connell, Morin et Prud'homme.

Assistent aussi à l'assemblée MM. Chs. Laurendeau, C. R., Avocat en Chef de la Cité et M. Oscar Lavallée, C. R., Avocat de la Cité.

Les Avocats de la Cité attirent l'attention de la Commission sur certains bills qui sont actuellement devant la Législature qui contiennent diverses dispositions affectant les intérêts de la Cité, à savoir:

Bill No. 72. Loi concernant la National Hydro Electric Company Ltd.;

Bill No. 82. Loi changeant le nom de "Ville de Maisonneuve" en celui de "Cité de Maisonneuve" et amendant la charte de cette municipalité;

Bill No. 103. Loi amendant la charte de la Compagnie "The Saraguay Electric and Water Company".

Et un débat s'engageant.

Il est

Résolu: De faire rapport au Conseil recommandant que la délégation qui a été nommée pour défendre les intérêts de la Cité devant la Législature reçoive instructions de s'opposer énergiquement à toutes les clauses de ces bills qui pourraient affecter l'autonomie, les droits, pouvoirs et intérêts de la Cité de Montréal.

La Commission prend alors en considération le projet de règlement préparé par MM. W. J. Francis et J. Venne, relativement à l'érection des bâtiments dans la Cité et il est

Résolu: De recommander que ce projet de règlement soit soumis au Conseil pour être adopté en suivant la procédure ordinaire.

Il est aussi

Résolu: De prier les Avocats de la Cité de rédiger et d'inclure dans le bill de la Cité une clause étendant et complétant les pouvoirs de la Cité en ce qui concerne la réglementation des bâtiments.

Ajournement,

JULES CREPEAU,
Sous-Greffier.

* * *

CONSEIL MUNICIPAL

Compte rendu de l'assemblée spéciale du 25 novembre 1912

Son Honneur le Maire L. A. Lavallée, occupe le fauteuil de la présidence.

Sont présents: MM. les échevins L. A. Lapointe, N. Lapointe, O'Connell, Ward, Robinson, Prud'homme, Boyd, Garceau, Monahan, Clément, Létourneau, Mayrand, Emard, Bastien, Tureot, Drummond, Larivière, Morin, Martin, Fraser, Séguin, Giroux, Stroud, Poissant, Blumenthal, Vandellac, Macdonald, Ménard, Judge et MM. Ainey, Dupuis, Godfrey et Lachapelle, Commissaires.

Le procès verbal de la dernière assemblée est lu et confirmé.

REQUETES.

1.—De la "Montreal Electrical Society" à l'effet d'être constituée en corporation.

2.—De la "Swift Co." demandant qu'un trottoir soit construit à l'angle des rues Craig et St. Timothée.

3.—Du "Golden Rule Club" à l'effet d'être constitué en corporation.

4.—De M. D. Rice recommandant d'adopter un dispositif pour les chevaux.

LEGISLATION COMMITTEE

Report of meeting held on the 25th November 1912

Present: Ald. L. A. Lapointe, chairman, Emard, Robinson, Bastien, O'Connell, Morin and Prud'homme.

Messrs. Chs. Laurendeau, K. C., chief City Attorney and Oscar Lavallée, K. C., City Attorney.

The City Attorneys called the attention of the Committee to certain bills which are now before the Legislature containing various provisions affecting the City's interests to wit:

Bill No. 72., Act concerning the National Hydro Electric Company, Ltd.

Bill No. 82. An act to change the name of "Town of Maisonneuve" to that of "City of Maisonneuve" and to amend the Charter of said municipality;

Bill No. 103. An act to amend the Charter of the Saraguay Electric and Water Company.

And a debate arising, it was

Resolved: That a report be made to Council recommending that the delegation which was appointed to protect the City's interests before the Legislature, be instructed to object energetically to all clauses of said bills which might affect the autonomy, the rights, powers and interests of the City of Montreal.

The Committee then considered the draft of by-law prepared by Messrs W. J. Francis & J. Venne, concerning the erection of buildings in the City, it was

Resolved: To recommend that the said draft of by-law be submitted to Council for adoption after following the usual procedure, it was also

Resolved: That the City Attorneys be requested to draft and insert in the City's bill a clause extending the rights of the City with regard to the regulation of buildings.

Adjourned.

J. CREPEAU,
Asst. City Clerk.

* * *

CITY COUNCIL

Report of special meeting held on the 25th November 1912

His Worship the Mayor, Mr. L. A. Lavallée, in the chair.

Present: Aldermen L. A. Lapointe, N. Lapointe, O'Connell, Ward, Robinson, Prud'homme, Boyd, Garceau, Monahan, Clément, Létourneau, Mayrand, Emard, Bastien, Turcot, Drummond, Larivière, Morin, Martin, Fraser, Séguin, Giroux, Stroud, Poissant, Blumenthal, Vandellac, Macdonald, Ménard, Judge, and Messrs. Ainey, Dupuis, Godfrey and Lachapelle, Commissioners.

The minutes of the last meeting were read and confirmed.

PETITIONS, Etc.

1.—From Montreal Electrical Society to be incorporated

2.—From The Swift Co., to construct a sidewalk corner of Craig and St. Timothy Sts.

3.—From the Golden Rule Club to be incorporated.

4.—From D. C. ice, recommending the adoption of a certain device for horses.